

Referat: Båndmøde VEST 11. marts 2013 kl. 10.00-12.00

Sted: Ny Munkegade 1521-116 (hos Eva)

Deltagere: Eva Kvistgaard (ST), Jesper Sølund (AR), Michael Udby (BSS), Anne Teglborg (FS), Lisette (HE – ordfører), Esben Højbjerg (koordinator)

Punkt 1	Status: Indkøb af nyt samtalebookingsystem, Gecko
Fremlægges af	Anne
	Udrulning af Gecko efter møde med AU Career og Gecko (03.03).
Referat	<p>Alle relevante medarbejdere har modtaget mail med login-oplysninger.</p> <p>Gecko kan lave minikursus for VEST-medarbejdere, men foreslår i stedet at lave en art ”fjernundervisning”, hvor de logger sig på den enkelte medarbejders profil og ser denne over skulderen og instruerer i, hvordan systemet skal betjenes. Derudover tilbyder de al den support, vi har behov for.</p> <p>I forhold til studentervejlederne anbefales det, at man i hver enhed oplærer én enkelt i systemet, som derefter kan lade sin viden sive videre til de øvrige.</p> <p>Der er mulighed for at tilkøbe en Event-kalender. VEST tester kalendermodulet og ser, om det har potentiale i forhold til de enkelte enheders behov.</p> <p>Anne laver udkast til tekst og ikon, som den vejledningssøgende møder, når vedkommende tilgår systemets interface.</p> <p>Implementeringen af Gecko giver grund til at overveje, hvilke oplysninger VEST kan – og bør – trække via systemet, og hvordan disse oplysninger skal behandles efterfølgende, både med hensyn til effektmåling og de vejledningsetiske implikationer. Der bør derfor holdes et temamøde for båndet, hvor brug af data er på dagsordenen.</p>

Punkt 2	Status: Kommunikation af fremdriftsreform
Fremlægges af	Lisette
	Lisette orienterer fra møde med Intern Kommunikation v/Svend Aage Mogensen (06.03), hvor kommunikationsplan samt den nærmere rollefordeling mellem AU STUDIER og AU KOM er blevet vendt.
Referat	Lisette, Anne (i stedet for Gitte Viftrup) og Esben har været til møde med Intern Kommunikation. Aftalen er, at VEST tager sig af fremdriftssitet på

	<p>studerende.au.dk, mens Intern Kommunikation driver siden til medarbejdere. Intern Kommunikation har dog lovet at bistå VEST med kommunikationsfaglig optimering af sitet til studerende, herunder layout og opsætning.</p> <p>Det er stort ønske fra Mette Thunø, at den økonomiske baggrund for reformen tydeliggøres. I det hele taget skal <i>fortællingen</i> om reformimplementeringen rykkes i centrum: <i>hvorfor ændringerne finder sted, hvordan de tilpasses AU's virkelighed, og hvilken betydning det får fremadrettet</i>. Vi skal altså væk fra at opremse "hard facts" og blive bedre til at kontekstualisere de givne informationer.</p> <p>FAQ'en er vel undervejs og er inden længe klar til at blive lagt på. Den suppleres af en funktionspostkasse om fremdriftsrelaterede spørgsmål. Postkassen deles mellem Lisette, Esben, Gitte Viftrup, Louise Hauptman (UJS).</p> <p>SU er ikke tænkt som en del af fremdriftssiden. Her er tanken, at der skal ske en uafhængig kommunikationsindsats. Eventuelle SU-spørgsmål i FAQ'en klares med links til SU's side.</p> <p>I forhold til fremdriftssiden er der et stort oversættelsesarbejde, som skal sættes i værk. Intern Kommunikation kontakter Sprogservice (Lenore Messick) herom. <i>(NB! (Efter båndmødet er Esben blevet kontaktet af Intern Kommunikation, som melder, at Sprogservice er klar til det store oversættelses-raid)</i></p>
--	---

Punkt 3	Orientering: Besparelser i VEST-enhederne
Fremlægges af	Alle
	Fælles temperaturmåling på, hvordan besparelserne er udmøntet i de forskellige VEST-enheder, og hvilke konsekvenser det får for samarbejdet fremover.
Referat	Lukket punkt

Punkt 4	Drøftelse: Karrierevalgs-arrangement i Syddanmark
Fremlægges af	Anne
	se bilag (brev fra Per Krabbe Mølgaard, Studievalg Syddanmark)
Referat	Båndet udtrykker interesse for et sådant arrangement under forudsætning af, at det laves af kyndige folk, er dokumenterbart og bliver fulgt op af en formel evaluering. Under alle omstændigheder vil båndet gerne i dialog med Per Krabbe og Studievalg Syddanmark. VEST ønsker dog ikke at forpligtige sig for mere end ét arrangement ad gangen, da midlerne til messeafholdelse fastlægges årligt.

	Det aftales, at Anne vender tilbage til Studievalg og holder båndet orienteret.
--	---

Punkt 4	Drøftelse: Best practice – institutionsakkreditering
Fremlægges af	Anne Udsat fra forrige møde. Mail fra Ulrik Vosgerau: <i>Der søges gode eksempler på "kvalitet i uddannelse" på AU. Tiltag, der understøtter faser i et studieforløb (fra rekruttering til arbejdsmarked), hvor der måles på vores aktivitet, og aktiviteten justeres ift. målingen. Der er allerede et godt vidensgrundlag på rekrutteringstiltag. Der er endnu ingen formkrav til beskrivelsen.</i>
Referat	Båndet så gerne, at der forelå formkrav, da det letter indsamlingsdelen betragteligt. Da det ikke er tilfældet, besluttes det at samle det materiale ind, som vi vurderer, har relevans. Michael har leveret materiale ind til EQUIS og AACSB, som muligvis kan bruges i denne sammenhæng. Derudover har Lisette en mindre forsinkelsesrapport, og Jesper er i besiddelse af evalueringsrapporter fra andre vejledningstiltag. Endelig kan den rapport nævnes, som kvalitetsarbejdsgruppen har udarbejdet. Det aftales, at båndet indsamler egnet materiale og sender det til Esben. <i>NB! Deadline har Lisette og Esben efterfølgende fastsat til onsdag den 19. marts. Materialet vil blive skippet af sted til Ulrik torsdag.</i>

Punkt 5	Drøftelse: Studievejledningsfilm på web
Fremlægges af	Lisette VEST har visse spredte erfaringer med filmmediet som vejledningsredskab (ST, HE og FS). På den baggrund ønskes der en drøftelse af: Er "små" film vejen frem i forhold til at vejlede bredden? Kan der bruges strategiske midler på at købe licens til Camtasia eller andet program (ca. 2000 kr)
Referat	Der er enighed om, at små, håndholdte film bestemt har en berettigelse, især hvis de kan løse formidlings- eller vejledningsmæssige udfordringer. Indledningsvist er der dog grund til en afklaring af, hvilke krav vi har til format, kvalitetsniveau og ikke mindst: hvilke emner der egner sig til at blive "filmet". Forslag kunne bl.a. være studietvivl, studieteknik,

	<p>informationssøgning mv. Derudover bør vi overveje, hvordan disse planer spiller sammen med AU Kommunikations digitale retningslinjer</p> <p>Det aftales, at disse overvejelser bør afføde en grundigere behandling, evt. i form af et temamøde. Eva foreslår i den forbindelse, at Mikkel Godsk (ST) holder oplæg om brug af digitale medier.</p>
--	--

Punkt 6	Evaluering af tilvalgsdag
Fremlægges af	Anne
	Tilvalgsdagen i Søauditorierne er veloverstået, og i den forbindelse skal der følges op med en evaluering af arrangementet
Referat	Punktet udsættes til et senere møde

Punkt 7	Nyt fra båndene / info om sharepoint
Fremlægges af	Esben
Referat	<p>Foreløbig har båndet kun adgang til eget site, men udvidet adgang er på vej, så der opnås "læse"-adgang til Driftsenhedens emneliste/-machtetter.</p> <p>Der spørges ind til muligheden for at lave lukkede, fortrolige punkter, som kun kan tilgås af båndets medlemmer. Esben undersøger muligheden herfor.</p> <p>Esben sørger for at holde kalender og emneliste opdateret, men der er tillige mulighed for, at båndets medlemmer selv kan oprette emner og begivenheder. Båndet efterlyser en varslings effekt, så båndet orienteres via mail, når et kalenderemne er på trapperne.</p> <p>Det er vigtigt, at sharepoint-sitet ikke bliver for komplekst. Af den grund bevares standardfunktionerne i vid udstrækning, men det skal selvfølgelig tilpasses båndets aktuelle behov.</p>

Punkt 8	Bordet rundt
Fremlægges af	Alle
Referat	<p>Michael:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Det kan oplyses, at de danske universiteter har et ambassadørkorps, som tager rundt i verden. • Michael overtager Lones plads i den internationale rekrutteringsgruppe. <p>Lisette:</p>

	<ul style="list-style-type: none"> • HE har haft frokostmøde med Optag omkring den forestående optagelsesproces. <p>Eva:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Videndeling-gruppen har visse betænkeligheder ved at offentliggøre materiale på VEST's hjemmeside, da den er offentligt tilgængelig. Esben undersøger muligheden for at begrænse adgangen til siden, fx ved at lave login. • På bedding er et kursus om studiekompetence hos Center for Undervisningsudvikling og Digitale Medier (CUDEM). • Hvis de øvrige båndmedlemmer ligger inde med skriftlige guidelines omkring studietvivl, studieteknik eller lignende, vil ST gerne låne dem til det næste nyhedsbrev til studerende. <p>Anne:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Ny organisering af styregruppen for Studiepraktik: De 4 faste pladser suppleres nu af 4 suppleanter. Det er vigtigt, at AU får en plads i styregruppen. Anne er indkaldt til møde på DTU den 24. marts. • Studievejledernes netværksdag (SVINE-møde) finder sted på SDU den 2. juni. <p>Jesper:</p> <ul style="list-style-type: none"> • VEST bør overveje, hvilke professionshøjskoler det giver mening at besøge. IUP er eksempelvis ikke så interesserede, da de allerede oplever en tilstrækkelig søgning fra ansøgere med professionsbachelor.
--	---

Foreløbige dagsordenspunkter til næste møde (25.03.2014):

Opfølgning på strategi

Brug af strategimidler

Status på mobilkompatibel studieguide

Kommende dagsordenspunkter:

Kvalitetsrapport

Kommende temaer:

Brug af data og effektmålinger

Film som vejledningsredskab

Dagsordener udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag.